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کــری فوکونــاگا از ســوی چنــد زن به 
تعرض و سوءاســتفاده جنســی از بازیگران و 

عوامل فیلم هایی که می ســاخت، متهم شد. 
به گزارش ایرنا، منابعی که در شــش ســال 

گذشــته با فوکوناگا کار کرده اند، روز گذشته 
)سه شنبه، ۱۰ خرداد( در مقاله ای که در مجله 
رولینگ استون منتشر شــد، ادعا کردند این 
فیلمســاز ۴۴ ساله بارها از حد و مرزهای کار 
حرفه ای عبور کرده است. به استناد این مقاله، 
فوکوناگا، کــه کارگردانی فیلــم زمانی برای 
مردن نیست را در کارنامه دارد، از فیلم هایش 
به عنوان فرصتی برای برقراری رابطه جنسی 
با زنان جوانی که جزء تیم بازیگری یا عوامل 
فیلم بودند، استفاده می کرد. فوکوناگا این ادعا 

را رد کرده است.
راشل وینبرگ که در سال ۲۰۱۶ در پشت 
صحنه یک تبلیغ برای سامسونگ با فوکوناگا 
آشــنا شــد، اوایل ماه جاری این کارگردان و 

نویســنده آمریکایی را به اغفــال زنان جوان 
متهم کرده بود.   وینبرگ، ستاره سریال بتی 
شــبکه اچ بی او، در صفحه اینستاگرام خود 
نوشت: سال ها از او می ترسیدم. این مرد، یک 
سوءاستفاده چی است که ســالها به این کار 
مشغول بوده اســت. خانم ها، به هوش باشید. 
ماجرا از آن جا بالا گرفت که مارگارت کوالی، 
ســتاره فیلم روزی روزگاری در هالیوود که در 
سال ۲۰۱۷ با فوکوناگا در رابطه عاشقانه بود، 
این پســت وینبرگ را لایک کرد.   کریستین 
فورســت، بازیگر اهل نــروژ، نیــز اظهارات 
وینبرگ را در کنار پســت های خــود درباره 
مراحل و نشانه های سوءاستفاده و اغفال گری 
در استوری اینستاگرامش بازنشر کرد.  پست 

وینبرگ به خواهران هانا و کایلین لوش که در 
مینی سریال مجنون )Maniac( با فوکوناگا 
همکاری کرده بودند شهامت داد تا قدم پیش 
گذاشــته و سکوت خود را درباره سوءاستفاده  
و دســت درازی های این کارگردان بشکنند. 
فوکوناگا در ســال ۲۰۱۴ بــرای کارگردانی 
فصل اول از ســریال کارآگاه حقیقی با بازی 
وودی هارلسون و متیو مک کانهی جایزه امی 
گرفت. وی در سال ۲۰۱۵ فیلم تحسین شده 
جانوران بدون کشــور را با بــازی ادریس البا 
ساخت و ســال گذشته با ساخت فیلم زمانی 
برای مردن نیست به اولین آمریکایی که یکی 
از فیلم های مجموعه جیمز باند را می ســازد، 

تبدیل شد.

کارگردان »جیمز باند« به سوءاستفاده جنسی متهم شد

نشســت مشــترک هیات مدیــره، مدیرعامل، رؤســا و 
نمایندگان اصناف خانه سینما با محمد خزاعی رئیس سازمان 
ســینمایی کشور شامگاه روز دوشنبه ۹ خرداد ۱۴۰۱ در باغ  

زیبا )تهران( برگزار شد.
در این نشست که توسط کامران ملکی مشاور امور اصناف 
رئیس سازمان سینمایی اداره می شد، مدیرعامل خانه سینما، 
اعضای هیات مدیره، رؤسا و نمایندگان صنوف، رئیس سازمان 
ســینمایی و کلیه معاونین وی حضور داشتند. همچنین، در 
بخش اول این نشست ســید مجید پوراحمدی مشاور وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و مدیرعامل »صندوق اعتباری هنر« 
و مســلم کریمی، معاون »صندوق اعتباری هنر« در جلسه 

حضور پیدا کرده و با حاضران به گفتگو نشست.
معاون توسعه و مدیریت منابع، معاون ارزشیابی و نظارت، 
معاون فناوری نوین و مطالعات ســینمایی، مشــاور رئیس و 
مدیرکل روابط عمومی ســازمان سینمایی، مدیرعامل بنیاد 
سینمایی فارابی، مدیرعامل موسسه سینماشهر، رئیس مرکز 
گسترش سینمای مستند، تجربی و پویانمایی، مدیرکل دفتر 
نظــارت بر عرضه و نمایش فیلم، مدیــر کل دفتر نظارت بر 
تولید فیلم، مدیرکل دفتر نظارت بر مراکز و مشاغل، مدیرکل 
حراست سازمان سینمایی و مدیرکل امور اداری و پشتیبانی 
سازمان سینمایی در این نشست رئیس سازمان سینمایی را 

همراهی کردند. 
محمد خزاعی در این نشســت پس از گوش ســپردن به 
مشکلات و دغدغه های حُضار گفت: ما همه عضو صنف های 
مختلف ســینما هستیم و همه افرادی که اینجا نشسته اند از 
دوستان قدیمی من هســتند. این نکته کار مرا هم سخت و 

هم آسان می کند.
وی ادامه داد: روزی که ســازمان سینمایی به من سپرده 
شد مشکلات ناشی از بحران کرونا در اوج خود به سر می برد، 
دو ســال متوالی سینما با شرایط ســخت و بحران تعطیلی 
روبرو بود. حوزه فرهنگ بویژه، ســینما با مشکلات عدیده ای 
روبرو بوده که مهم ترین آنها پیامدهای کرونا و خسارت های 
اقتصادی گســترده ناشــی از آن، رکود و تعطیلی سینماها، 
روند ناموزون تولیدات، مشــکلات معیشــتی خانواده سینما 
و همکاران ســینمایی، محدودیت منابع و اعتبارات، چالش 

فیلم های تولید شده از قبل، از جمله این  مشکلات  است.
خزاعی گفت: من به عنوان عضوی از صنوف ســینمایی 
از قبل مشــکلات و مطالبات آن را می شناختم و همواره این 
مســائل مطرح بوده اســت. اما در دوره ای که در آن به ســر 
می بریم بحران کرونا و تشــدید تحریم ها و شرایط اقتصادی 
فضای جدیدی را ایجاد کرده، مضافا اینکه با یک رکود اساسی 

در بحث مخاطب هم، مواجه هستیم.
وی اظهار داشت: دولت سیزدهم با رویکرد عدالت محوری 
و گفتمان انقلابی بر سر کار آمده و سازمان سینمایی به عنوان 
یکی از بازوهای اجرایی برای تحقق این اهداف مســئولیت و 
رسالتی دارد. قطعا تحقق این اهداف به رشد فرهنگ عمومی 
و اعتلای سینما منجر می شود. از این رو، ما باید خواسته های 
بر حق اهالی سینما را در مجرای این سیاست ها پیگیری کنم. 
اما متاســفانه، دائماً در فضای سینما هیاهویی وجود دارد که 

مانع می شود. 
پای فیلم هایی که از ما مجوز گرفته باشند می ایستیم

رئیس سازمان سینمایی گفت: در طول این مدت کوتاه که 
از ریاست من بر سازمان سینمایی می گذرد هر روزی که من 
برای رفع مشــکل و یا اجرای سیاستی پیش قدم شدم فضای 
منفی بر علیه سیاســت های سازمان شــکل گرفته و مهم تر 
از آن، از همان ابتدا، جوســازی وحشتناکی مبنی بر توقیف 
و عدم اکران برخی فیلم ها و جریان ســازی رسانه ای در این 

زمینه شــکل گرفت که کار را برای بنده و همکارانم سخت 
می کرد. این در حالی بود که اکثر فیلم ها برای ساخت و اکران 
مسیرشان را طی می کردند و مجوز می گرفتند و مشکلات دو 
سه فیلم مســئله دار را هم برای اکران حل کردیم. اگر با آن 
فضا و ذهنیت می بود قطعا، دو سه فیلم مسئله دار مشکلات 
شــان حل نمی شد و در جدول جشــنواره فجر و بعد اکران 

عمومی قرار نمی گرفتند.
وی ادامــه داد: بــه دلیــل ورود بســیاری از نهادهــا و 
تصمیم گیری های ســلیقه ای آنها سینما با چالش هایی روبرو 
بوده و هســت. برای این که حقوق سینماگران پایمال نشود، 
بارها با بسیاری از این نهادها گفتگو کردیم. همنیجا در جمع 
شما تاکید می کنم که ما تا آخر پای فیلم هایی که از ما مجوز 

دریافت کرده  باشند، ایستاده ایم.
رابطه بین سازمان سینمایی و خانه سینما عمیق است

رئیس سازمان سینمایی گفت: من به عنوان یک سینماگر، 
مدیریت سینما را پذیرفتم تا بتوانیم راحت تر به خواسته های 
خانواده ســینما برســیم. این فرصت خوبی است تا با هم به 
گفتگو بنشینیم و مشکلات را حل کنیم. خوشبختانه در دولت 
هم آمادگی، زمینه و زیرساخت ها موجود است. تنها نیاز است 
که ما این خواسته ها را تبدیل به لوایح اجرایی کنیم تا بتوانیم 
آنها را پیگیری کنیم. از همان روزهای اول به دلیل اهمیت و 
احترامی که برای صنوف قائل بودم، رابطی را میان ســازمان 
و خانه  سینما قرار داده ام تا بتوانیم تقریباً به صورت روزانه با 

اصناف مختلف در ارتباط باشیم.
وی اضافه کــرد: ما به صنوف قدرتمند نیاز داریم. صنوف 
باید پیگیر مطالبات صنفی و تخصصی باشند. ما از صنوفی که 
کار سیاسی می کنند و نه صنفی حمایت نمی کنیم. وظیفه ما 
در سازمان ســینمایی حمایت از اصنافی است که در جهت 
راهبرد صنفی و ســینمایی فعال هســتند، نه صنوفی که با 

انگیزه های سیاسی و منافع غیرصنفی تلاش می کنند.
خزاعی با بیان اینکه تعامل ما با صنوفی خواهد بود که کار 
صنفی و فرهنگی می کنند و در جهت رشد و رونق سینمای 
ایــران حرکت می کنند نه آن هایی که بــا انگیزه های فردی، 
غیرفرهنگی و برای نیات و منفعت های شخصی دست به کار 

سیاسی می زنند.
وی یادآور شــد: اخیــرا، تعداد معدودی از ســینماگران 
بیانیه ای را امضا کردند که الان مدعی شــدند آن را نخوانده 
بودنــد. از این رو، از همــه صنوف و همــکاران، می خواهم 

اطلاعیه ها و بیانیه ها را مطالعه کنند تا دردسرساز نشود.

وی ادامه داد: خوشبختانه با اندک اختلاف سلیقه هایی که 
در برخی مسائل وجود دارد، من رابطه بین سازمان  سینمایی 
و خانه سینما را رابطه  عمیقی می بینم و فاصله ای نمی بینم. اما 
از زمان حضور من در سازمان و علیرغم میل من به حل این 
مشکلات در قالب جلسات هم اندیشی، همواره حواشی جلودار 
این نوع همفکری ها شــده است. حواشی که از درون خود ما 
می جوشــد و متاسفانه رســانه ها هم به آن دامن می زنند. از 
حواشی پیرامون فیلم »گشت ارشاد«، »جشنواره فجر«، اکران 
»لامینور« و ...  و این حواشــی هر روز این گونه جلسات را به 

تاخیر انداخته است.
رئیس ســازمان ســینمایی گفت: به دلیل پاندمی کرونا، 
بحران های اقتصادی جهان ما در دوره ی جدید و با شرایطی 
متفاوت به ســر می بریم. راه حل عبور از این بحران همدلی و 
همگرایی اســت. اگر به این موضوع دقت نکنیم این فرصت 
به وجود آمده از بین می رود و تنها مشــکلات ست که باقی 
می ماند. امروز مدیری بر ســر کار است که به دلیل ارتباط با 
سینما مشکلات را می شناسد. به دلیل آنکه وزیر ارشاد یکی از 
چهره های نزدیک و مورد قبول شخص رئیس جمهوری است، 
به این واســطه اعتباری هم در دولت برای ما وجود دارد. باید 
در این فضای جدید به جای حاشیه ســازی مشکلات اساسی 

را حل کنیم.
خزاعــی گفت: برخی به اســم کار صنفی بــا انگیزه های 
گوناگون دوست دارند کار سیاسی کنند طبیعی است چوب 
بی تدبیری این افراد معدود را، ســینما می خورد. حاشــیه 
ســازی های جورواجور و بیانیه نویسی ها و خوداظهاری های 
بعضی هــا، فضا و ذهینتــی را ایجاد می کنــد که طیف های 
مختلف اجتماعی نگاهی دیگر به جامعه ســینمایی و صنفی 

داشته باشند.
وی اضافــه کــرد: درســت زمانی کــه ما بایــد نگرش 
اذهان عمومی و مسئولین را نسبت به سینما درست کنیم به 
یکباره جنبش me too راه می افتد که امنیت شغلی و روانی 
و آبروی اجتماعی و خانوادگی بسیاری از سینماگران را دچار 
خطر کرده است. هنوز این مشکل حل نشده از طرف چند تا 
سینماگر بیانیه تند سیاسی منتشر می شود و همه این اتفاق ها 
امنیت روانی مدیریت را هم از ســینما می گیرد. معتقدم این 
حاشــیه ها راهبردها را قفل می کند و ضررش را خود سینما 
می بیند. اگر حواشی را کنار بگذاریم با تعامل و تکامل به رشد 

و رونق سینما می رسیم.
وی اظهار داشت: شــما از بنده به عنوان همکار خودتان 

انتظاراتی دارید. تردید نکنید که قصد من همراهی شما است، 
اما نمی دانم در یک فضای آشفته و پرچالش توقع چه اتفاقاتی 
را دارید؟ من از صنوف هستم که در این جایگاه قرار گرفتم. 
این یک فرصت اســت که امروز رخ داده و باید از آن، کمال 

بهره را ببریم.
رئیس سازمان ســینمایی گفت: همه برنامه ها و اقدامات 
در ســازمان با تکیه به ســه محور کلیــدی: » قانون گرایی، 
استانداردسازی و عدالت محوری« با رویکرد » خانواده، اخلاق 

و امید« راهبری می شوند.
وی افــزود: ایجاد کارگــروه فرهنگ و هنر که شــخص 
رئیس جمهور ریاست آن را بر عهده دارد، احیای شورای عالی 
سینما که ۲ ماه است از آغاز به کار آن می گذرد،  شورای عالی 
هنر که بعد از ۱۲ سال تعطیلی دوباره در دولت جدید احیاء 
شده است اتفاقات مهم در حوزه فرهنگ و هنر است. بازنگری 
و واکاوی و تدوین آئین نامه های جدید شــوراهای ساخت و 
نمایش و پیگیری تایید آن ها از مجاری ذیصلاح، شروع فصل 
نوین حمایت از فیلم هــای هنری و تجربی، کلیه بدهی های 
فیلمســازان کوتاه، مســتند و حرفه ای از سال ۹۸، طراحی 
برنامه های کلان پنجســاله معاونت ها و موسسات، بازنگری 
در مدیریت ســمفا، ایجاد کارگروه ســینما و تلویزیون برای 
شناسایی ظرفیت ها و تعاملات جدید، تشکیل میز مشترک 
ســینما و اقتصاد به منظور تبادل نظر و توســعه همکاری ها 
در حوزه اقتصاد با وزیر اقتصاد و دارایی، رایزنی های گسترده 
برای تبیین جایگاه سینماگران کشــور به عنوان گنجینه و 
سرمایه های انسانی، ملی راهبردی برای جذب منابع اقتصادی 
و پشتوانه های اعتباری بیشــتر، و .... از جمله اقدامات انجام 
شــده در ماه های گذشته بوده و همگی فرصت هایی هستند 

تا بتوانیم مسائل کلان مشکلات اساسی سینما حل کنیم.
خزاعی گفت: ما باید همگرایی ایجاد کنیم. در این قضیه 
منافع مشترک مطرح اســت. اما متاسفانه امروز برخی صرفا 
در پی منافع و مشــکلات شخصی شان هستند. یک نفر که 
خواسته شخصی اش به دلایل مختلفی برطرف نمی شود آن را 
به یک صنف تعمیم می دهد و با بروز بیانیه های نادرست این 
همگرایی ها از بین می رود. این برخوردها و جوسازی ها، برای 

سینما هم، خروجی نخواهد داشت.
وی در بخش دیگری در صحبت هایش با اشاره به پیگیری 
برخــی از پرونده های اخلاقی در »شــورای اخلاق حرفه ای 
 me سینما« گفت: متاسفانه، بســیاری از اصناف در مسئله
too  سکوت کردند و بیانیه ای صادر نکردند تا به این واسطه 
بتوانیم امنیت شــغلی و حرفــه ای اعضایمان را تامین کنیم. 
بسیاری از مباحثی که در این زمینه مطرح می شوند مسائلی 
حقوقی و قانونی هستند که ابراز و بیان آنها آسیب های جدی 

در پی دارند که باید برای آن فکری کرد.
رئیس ســازمان ســینمایی درباره واگذاری »ســاترا« به 
سازمان صدا و ســیما هم گفت: واگذاری »ساترا« به صدا و 
سیما در نتیجه اشــتباهات عملکردی تهیه کنندگان صورت 
گرفت و نباید به این ســازمان واگذار می شد. »ساترا« بدون 
شــک ظرفیت جدیدی برای سینمای ایران بود که به دلیل 
زیاده روی برخی از افراد از دســت رفت، البته این موضوع به 
شورای عالی انقلاب فرهنگی ارجاع داده شده و در آنجا قابل 

پیگیری است.
خزاعی درباره کاهش تعداد صدور پروانه ساخت در شورا 
نیز توضیح داد: این قضیه بیشتر ناشی از سختگیری های فنی 
و کیفی اســت. به اعتقاد یکی از نمایندگان خود خانه سینما 
در شورای ساخت بسیاری از این فیلم ها دارای فیلمنامه های 
با کیفیت نیستند و سطح نازلی دارند و اعضای شورا معتقدند 

با تولید این آثار مشکل می شود که آنها را اکران کرد.

رئیس سازمان سینمایی:

جنبش me too و بیانیه های سیاسی، امنیت روانی سینما را می گیرد
تئاتر شهر تعطیل شد

تالارهای نمایشی مجموعه تئاتر شهر از ۱۳ تا ۱۵ خرداد به مناسبت فرارسیدن 
ایام ســالگرد ارتحــال حضرت امام خمینــی )ره( اجرایی ندارنــد.  به گزارش 
روابط عمومی مجموعه تئاتر شهر، تالارهای نمایشی این مجموعه از روز جمعه، 
سیزدهم خرداد تا پایان روز یکشنبه پانزدهم خردادماه به مناسبت فرارسیدن ایام 
سالگرد ارتحال حضرت امام خمینی)ره( و سالروز قیام خونین ۱۵ خرداد اجرایی 
ندارنــد. هم اکنون نمایش های »پروین« به کارگردانی حســین کیانی در تالار 
اصلی، »اسب های انباری« به کارگردانی رضا کرمی زاده در تالار چهارسو، »بی چرا 
زندگان« به کارگردانی الهام شــعبانی در تالار قشقایی، »بهشتِ حکیم الله« به 
کارگردانی ویدا موسوی در تالار سایه و »یه روز دیگه« به کارگردانی نادیا فرجی 

در کارگاه نمایش مجموعه تئاتر شهر روی صحنه هستند.

وزیر ارشاد خبر داد 
مجازات کسانی که با »عنکبوت مقدس« 

همکاری کرده اند
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
می گوید اگر کسی در داخل 
کشــور با فیلــم »عنکبوت 
مقــدس« همــکاری کرده 
مجازات های  مشمول  باشد 

سازمان سینمایی می شود.
به گزارش ایسنا محمدمهدی 
اسماعیلی، در حاشیه جلسه 

دیروز هیئت دولت در جمع خبرنگاران با اشاره به واکنش وزارت ارشاد علیه فیلم 
»عنکبوت مقدس« اظهار کرد: »این فیلم در خارج از کشــور تولید شده است و 
عوامل اصلی فیلم هم در خارج کشور هستند و فیلم در اردن فیلمبرداری شده 
است و مجوزی از ایران نداشت و حتماً اگر عناصری در داخل کشور با این فیلم 
همکاری کرده باشند مشــمول مجازات های سازمان سینمایی می شوند.« او در 
پاســخ به این پرسش که آیا محدودیت هایی برای فیلم »برادران لیلا« هم ایجاد 
خواهد شد یا خیر، اظهار کرد: »طبق قانون فیلم هایی که به جشنواره های خارجی 
می روند باید مجوز اکران داشــته باشند و به دوستانی که این فیلم را برای اکران 
به جشنواره کن بردند گفته شد که این امر موجب می شود که مواد قانونی شامل 
این فیلم شــود و شامل محدودیت ها خواهد شد و این امر به اطلاع کارگردان و 
تهیه کننده رسید.« وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی یادآور شد: »به هرحال این فیلم 
قانون را رعایت نکرده است، ما چه کار کنیم؟ ما برای این که این اتفاق پیش نیاید 
به سازمان سینمایی دعوت شان کردیم تا مراحل صدور مجوز اکران را طی کنند 
اما این اتفاق نیفتاد و در دوره جدید بنای ما اجرای قانون است. اما بدون اعتنا به 

قانون، این فیلم در جشنواره کن اکران شده است.«

خرید ۲۰۰ هزار نسخه کتاب از ناشران برای ارسال به 
کتابخانه های عمومی 

اداره کل تامین منابع نهاد کتابخانه های عمومی کشور از خرید بیش از ۲۰۰ هزار 
نسخه کتاب در قالب بسته های نورســیده شماره های ۴۸ و ۴۹ برای ارسال به 
کتابخانه های عمومی سراسر کشور خبر داد. به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور، جدیدترین بسته های نورسیده )شماره های ۴۸ 
و ۴۹( حاوی بیش از ۲۰۰ هزار نسخه کتاب از حدود ۵۰ ناشر خصوصی و دولتی 
از جمله اســم، افق، امیرکبیر، امینان، آفرینگان، آموت، آوای چلچله، به نشــر، 
پرتقال، چشمه، راه یار، زعفران، سروش، سوره مهر، شهید کاظمی، علی، فاطمی، 
فرهنگ نشــر نو، کتاب پارک، مهرســا، مهرستان، نسل روشــن، نیماژ، هوپا و 
هیرمند توسط اداره کل تامین منابع خریداری و به کتابخانه های عمومی سراسر 
کشور ارسال می شود. نخستین بسته از خریدهای جدید تحت عنوان »نورسیده 
۴۸« با تعداد ۶۳ عنوان و بالغ بر ۱۸۰ هزار نسخه در موضوعات مختلفی همچون 
ادبیات، داســتان و علوم کاربردی در حال ارسال به همه کتابخانه های نهادی و 
مشارکتی است. گروه سنی کودک و نوجوان نیز بیشترین استفاده کنندگان منابع 
این بسته خواهندبود. بسته »نو رسیده ۴۹« نیز که مخصوص کتابخانه های اصلی 
استان و شهرستان است، با ۴۶ عنوان و بالغ بر ۲۳ هزار نسخه از ۲۵ ناشر، پس از 
پایان ارسال نورسیده ۴۸ به کتابخانه های مذکور ارسال خواهدشد. ارسال منابع 
جدید کتابخانه ای با نام بســته  »نو رسیده ها« از سال ۱۳۹۳ به همت اداره کل 
منابع نهاد آغاز شده اســت و تا پیش از این ۴۷ بسته حاوی تازه ترین کتاب های 
منتشر شده از ناشــران مختلف خصوصی و دولتی خریداری و به کتابخانه های 

عمومی کشور ارسال شده است.

توضیحات رامبد جوان 
درباره برداشتن ماسک در »خندوانه« 

رامبــد جــوان می گویــد 
تهویــه ای بســیار قوی  در 
استودیوی »خندوانه« وجود 
دارد، همه حاضران دو یا سه 
دوز واکسن را زده اند و سقف 
استودیوشــان بســیار بلند 
اســت و فاصله هم رعایت 
می شــود و به همین دلیل 

اجازه پیدا کرده اند ماسک هایشان را بردارند.   به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، 
رامبد جوان، دوشــنبه دهم خردادماه درباره حذف ماسک از صورت تماشاگران 
حاضر در استودیوی این برنامه، به ارائه توضیحاتی پرداخت. او در این مورد چنین 
گفت: »به ما اجازه دادند که تماشاگران محترم در استودیو می توانند ماسک شان 
را بردارند. بــه دلایلی که عرض می کنم؛ اول این که تهویه ای بســیار قوی  در 
اســتودیوی ما وجود دارد. دوم، این که همه حاضران دو یا ســه دوز واکسن را 
زده اند و سوم این که، سقف این جا بسیار بلند است و فاصله هم رعایت می شود.« 
جــوان اضافه کرد: »به همین دلیل این اجازه به ما داده شــده که از این امکان 
اســتفاده کنیم اما این اقدام معنی اش این نیست که مردم در کل کشور اجازه 
دارند ماســک را بردارند و پروتکل های بهداشتی را رعایت نکنند.« او همچنین 
گفت: »ســتاد ملی کرونا اعلام خواهند کرد چه روزی، روز نابودی کروناست و 
مردم می توانند جشــن بگیرند و ماســک ها را بردارند. این اقدام فعلا فقط برای 
استودیوی ماســت و برنامه های دیگر و استودیوهای دیگر خودشان می دانند و 

من بی اطلاعم.«

زندگی پیچیده و دشوار زنان دستفروش مترو
در »عاشقانه ها«

شهرام گیل آبادی نمایش »عاشقانه ها« را که در خلاصه داستان آن چنین آمده 
است؛ روایتی خاص از عشق، زندگی پیچیده و دشوار زنان دستفروش مترو، در 
پردیس تئاتر شهرزاد روی صحنه می برد. به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین به نقل 
از روابط عمومی پروژه، شهرام گیل آبادی با نمایش »عاشقانه ها« به پردیس تئاتر 
شهرزاد می آید. »عاشقانه ها« نمایشی اجتماعی و تعاملی است که با زمینه های 
تحقیقی و مستند به نویسندگی محمد چرمشیر و بهمن عباسپور توسط گروه 
تئاتر »ب« در سالن شماره یک پردیس شهرزاد روی صحنه می رود. »عاشقانه ها« 
روایتی خاص از عشــق، زندگی پیچیده و دشــوار زنان دستفروش مترو است. 
گیل آبادی پیش از این نمایش »یک دقیقه و ســیزده ثانیه« را که اثری درباره 
بحرانِ زنان کارتن خواب در ایران است در پردیس تاتر شهرزاد روی صحنه برده 
بود. گیل آبادی این نمایش را در ســال ۱۳۹۸ با نام »عاشــقانه های خیابان« و 
با بازی رضا  یزدانی، ســیما  تیرانداز، الهام  پاوه نژاد و ژاله  صامتی در تماشــاخانه 

ایرانشهر اجرا کرده بود. عکسِ خبر از اجرای پیشین این نمایش است.

حمید حامی و بهزاد عمرانی بازیگران 
»دیو و دلبر« شدند

حمید حامی و بهزاد عمرانی )خواننده  گروه بمرانی( به عنوان خواننده- بازیگر در 
نمایش »دیو و دلبر« به خواندن و ایفای نقش می پردازند. خســرو پسیانی دیگر 
بازیگری اســت که در این نمایش هنر خوانندگی- بازیگری خود را در معرض 
تماشــا خواهد گذاشت. به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، همزمان با رونمایی از 
پوستر نمایش موزیکال »دیو و دلبر« به نویسندگی و کارگردانی ماهان حیدری و 
آهنگسازی بهزاد عبدی، خوانندگان- بازیگران این اثر معرفی شدند. حمید حامی 
و بهزاد عمرانی )خواننده  گروه بمرانی( به عنوان خواننده- بازیگر در این نمایش به 

خواندن و ایفای نقش می پردازند. 

اخبارکوتاه

محمود سالاری، معاون امور هنری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در حکمی حمیدرضا 
اردلان را به عنوان دبیر شانزدهمین جشنواره 

ملی موسیقی جوان منصوب کرد.
به گزارش خبرگــزاری خبرآنلاین به نقل 
از روابط عمومــی معاونت امور هنری، محمود 
ســالاری، معاون امور هنــری وزیر فرهنگ و 
ارشــاد اســلامی در حکم حمیدرضا اردلان 
به عنوان دبیر شــانزدهمین جشــنواره ملی 

موسیقی جوان چنین نوشت:
»نظر به ســوابق علمی و تجربیات ارزنده 
هنری جناب عالــی و به پیشــنهاد مدیرکل 
محترم دفتر امور موســیقی، بــه موجب این 
حکــم، به عنــوان »دبیر شــانزدهمین دوره 
جشنواره موسیقی جوان« منصوب می شوید. 
امید اســت با اســتعانت از خداونــد متعال،  
ارجمند  اســتادان  از ظرفیت های  بهره گیری 
از تجــارب دوره های  موســیقی، بهره مندی 

گذشــته و دبیر ارجمند سابق این جشنواره، 
ضمن پیش بینی برنامه های تحول گرایانه برای 
این رویداد معتبر موسیقایی، در مسیر رشد و 
شناسایی جوانان مستعد و هنرمند و بالندگی 
موسیقی ایران عزیز، گام های مؤثری بردارید.«
اردلان تاکنــون چندیــن دوره به عنوان 
مشاور دبیر جشــنواره ملی موسیقی جوان و 
داور بخش موسیقی نواحی این رویداد حضور 

داشته است.

حمیدرضا اردلان دبیر جشنواره موسیقی جوان شد

بازیگر سریال »کیف انگلیسی« با اشاره به آماده کردن 
ســه نمایش برای صحنه، گفت: »سنجرخان« نیز روایت 
یک اســطوره و قهرمان مردمی والا مقــام، فروتن، میهن 
دوست و پردل است که ناکسان رقیب و دولتیان توطئه ای 
چیده و او را به قتل رســاندند، یک ســال و نیم به عنوان 

ناظر کیفی و بازیگر، درگیر این سریال بودم.
قطب الدین صادقی در گفت وگو با خبرنگار سینمایی 
ایرنا و در توضیح آخرین فعالیت های خود گفت: یک سال 
و نیم درگیر ســریالی به نام ســنجرخان بودم که در این 
پــروژه هم نقش ناظر کیفی و هم یکی از نقش های اصلی 
بازی را برعهده داشتم )ســریال سنجرخان با وقایع سال 
۱۲۹۶ آغاز می شــود. در ســال ۱۲۹۹ کودتای رضاخانی 
اتفاق می افتد که شــخصیت رضاخان هــم با عنوان رضا 
شــصت تیر که قصد جنگ با ســنجرخان را دارد، در این 
سریال حضور دارد. این ســریال برگ های تاریخ از زمان 
جنگ جهانی اول و دوران قحطی تا شهادت سنجرخان در 
ظهر عاشورای سال ۱۳۳۷ را ورق می زند(. بازیگر سریال 
کیف انگلیسی )سیدضیاالدین دری ۱۳۷۸( ادامه داد: پس 
از آن چند کار پژوهشی داشتم و در این مدت شیوع کرونا 
حدود ۱۲ مقاله پژوهشــی نوشتم و آخرین کارم این بود 
که برای اولین بار در عســلویه و در یــک مجمتع کاملا 
صنعتــی که کاری فرهنگی صــورت گرفته بود، به عنوان 

داور حضور داشتم.
ایــن کارگردان تئاتر با اشــاره به جایــزه ای که هفته 

گذشــته از ســوی هیأت امنای جایزه افضلی پور دریافت 
کرد، گفت: در مدت اخیر چند ســفر پژوهشــی به کیش 
و مشهد و... داشــتم و در روزهای اخیر برای شانزدهمین 

دوره جایزه افضلی پور به کرمان رفتم.
بازیگر مجموعه معمای شاه )محمدرضا ورزی ۱۳۹۴-
۹۵( با اشــاره به ماهیت این جایزه اظهار داشــت: سالها 
پیش دکتر افضلی پور با هزینه شــخصی دانشگاه کرمان، 
خوابگاه های آن و بیمارستانی را در این شهر ساخته است؛ 
اوایل انقلاب در حق ایشــان کم لطفی شد و پس از فوت 
ایشان و همسرشــان فاخره صبا هر سال دانشگاه کرمان 
برای پاسداشــت نام ایشــان جایزه ای بزرگ به هنرمند 
یا شخصیت علمی ســال می دهد )علیرضا افضلی پور - ۶ 
فروردین ۱۲۸۸ – ۱۸ فروردین ۱۳۷۲- شیمی دان و فرد 
نیکوکاری بود که به همراه همسرش فاخره صبا به عنوان 

بنیانگذاران دانشگاه کرمان شناخته می شود(.
صادقــی تصریح کــرد: در بخش هنــر تاکنون آیدین 
آغداشــلو و لوریــس چکناواریان مفتخر بــه دریافت این 
جایزه شده اند و امســال من افتخار دریافت این جایزه را 

داشتم.
بازیگر فیلم ســینمایی آدم کش )رضا کریمی ۱۳۸۸( 

در توضیح موضوع و قصه ســریال ســنجرخان بیان کرد: 
ســنجرخان پروژه ای بــرای تلویزیون و بــه نظرم کاری 
بســیار خوب بود به این دلیل که با اســتان ها و مناطقی 
کــه فرهنگی متفــاوت دارند )مانند گیــلان، آذربایجان، 
کردســتان، لرستان( با شراکت اســتانداری این استان ها 
هزینه ای را می گذاشــتند و موضوعــات مورد علاقه آنان 
را کار می کردند. عضو فرهنگســتان زبان و ادب فارســی 
ایران ادامه داد: در کردستان سه موضوع حائر اهمیت بود 
که یکی از این موضوعات قصه سنجرخان بود؛ سنجرخان 
یک ســردار واقعی سنندجی است که اواخر جنگ جهانی 
اول به کمک مردم و عشایر سپاه روس را سه بار شکست 

می دهد.
وی افزود: او یک اســطوره و قهرمان مردمی والا مقام، 
فروتن، میهن دوســت و پردل اســت که ناکسان رقیب و 

دولتیان توطئه ای می چینند و او را به قتل می رسانند.
بازیگــر فیلم ســینمایی گناهکاران )فرامــرز قریبیان 
۱۳۹۰( تاکید کــرد: این موضوع مدت ها بود که در ذهن 
مردم جریان داشت و با آن زندگی می کردند و حتی برای 
این شــخص )ســنجرخان( منظومه ها گفته اند و تصمیم 

گرفته شد که این کار انجام شود.

صادقی یادآور شــد: پیشــتر قرار بود قصه سنجرخان 
را ضیاالدین دری بســازد که ایشــان سرطان کبد گرفت 
و عمــرش کفاف نداد و پس از آن محمدحســین لطیفی 
نامزد انجام این کار شــد و برای ۱۶ ماه در ســنندج بود 
و من هم دوشــادوش ایشان بودم و این سریال را با ۳۵۰ 
بازیگر )نقش( به پایان رســاندیم که در حال حاضر مونتاژ 

و مراحل نهایی را طی می کند.
بازیگر تئاتر در حضور باد )بهــرام بیضایی ۱۳۴۷( در 
پاســخ به این پرسش که این روزها مشــغول به چه کار 
اســت، گفت: دو کلاس بازیگری دارم که در یکی نمایش 
لورکا عروسی خون را کار می کنیم. وی ادامه داد: از سوی 
دیگر به ســه تئاتر بزرگ تهران )تئاتر شــهر، ایرانشهر و 
شــهرزاد( ســه نمایش را پیشــنهاد کردم که شهرزاد به 
ســرعت یکی را به جریان انداخت که یک کمدی ایرانی 
نوشــته خودم است و ماجرایش در دوره قاجار می گذرد و 
آخرین کار یک گروه بنگاه شــادمانی است )یعنی کسانی 
که صندوق هایشــان را حمل می کنند( و داستان زندگی 
یکی از همکارانشــان را نمایش می دهند که بسیار گزنده 
است. صادقی خاطرنشــان کرد: و دیگری تئاتری کمیک 
حدگذار در تاریخ تئاتر فرانسه است که تئاتر مدرن فرانسه 
از آنجا شــروع می شــود و آن را آماده کرده ام که ببینم 
کدامیک از این دو سالن تئاتر آن می پذیرند و دیگری یک 
نمایش شکسپیر است و دوست دارم در سال جاری هرسه 

این نمایش ها را روی صحنه ببرم.

قطب الدین صادقی:
 سه نمایش آماده برای صحنه دارم 


